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Èíslo 2 16. 4. 2018

Rekonstrukce základní školy a tělocvičny
Vážení spoluobčané,
většina z vás vnímá, že 

oprava tělocvičny se drobátko 
táhne. Časová prodleva byla 
způsobena nejdříve nedostat-
kem minerální vaty na trhu, 
později technickými kompli-
kacemi při realizaci nové stře-
chy. Technické komplikace 
jsou způsobeny skutečnostmi, 
které se bohužel odkryly až  
v průběhu prací. Jelikož ne-
chceme podcenit konečné řeše-
ní, raději jsme stavbu zasta-
vili. Předpokládáme, že v po-
lovině května se práce znovu 
rozběhnou a v novém školním 
roce již budeme moci znovu využívat tělocvič-
nu v „novém hávu“ jak zvenčí, tak zevnitř. 
Součástí rekonstrukce je i kompletní obnova 
interiéru spočívající ve výměně podlahy, ob-
ložení stěn, akustického podhledu a v dalších 
drobných vylepšeních. 

Po ukončení rekonstrukce tělocvičny nás 
však čeká ještě náročnější akce, a tou je kom-
plexní rekonstrukce budovy základní školy.  
V současné době je připraven výběr dodavatele 
stavby, probíhají přípravné práce jako káce-
ní dřevin v blízkosti školy, realizace přelož-
ky elektopřípojky a hlavně, v těsné spolupráci 
s vedením školy, promýšlíme organizační za-
jištění výuky v příštím školním roce. Rekon-
strukce vyžaduje přesunutí výuky do náhrad-
ních prostor, jelikož u budovy základní školy 
budou zbourány veškeré „přístavby“, bude za-
ložena nová část budovy, do půdních prostor 
budou vestavěny 2 nové třídy – s čímž souvisí 
provedení nové střechy. Součástí stavby bude  
i nový výtah, aby byla zajištěna bezbariéro-
vost budovy. 

Předpoklad zahájení vlastních prací na re-
konstrukci ZŠ je v měsíci červenci.

Jelikož školní výuka bude probíhat  
i v kulturní místnosti obecního úřadu, 
NEBUDE MOŽNO až do konce roku 2018  
a celý rok 2019 tuto místnost pronajímat. 

Celkové náklady budou činit u budovy zá-
kladní školy zhruba 50 mil. Kč, u budovy tě-
locvičny 12 mil. Obě akce budou financovány 
přibližně z 50 % dotacemi z IROP a OPŽP, 
druhá polovina bude financována z obecního 
rozpočtu. Během uplynulých let se nám poda-
řilo vytvořit finanční rezervu, ze které bude 
kryta druhá polovina nákladů.

Obecní úřad
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Zprávičky z naší školičky
Ponožkový den –  
Světový den Downova  
syndromu

Na den 21. 3. připadá každý 
rok Světový den Downova syn-
dromu. 

Toto datum není vybráno ná-
hodně. Downův syndrom se totiž 
vyznačuje jedním přebývajícím 
chromozomem 21. Někdy se také 
označuje tento syndrom jako tri-
zomie 21. chromozomu. Normál-
ně máme každý tyto chromozo-
my dva, osoby s Downovým syn-
dromem mají tři – tedy 3 chro-
mozomy 21 – 21/3.

Světový den Downova syndro-
mu má tradiční symbol – nesou-
rodý pár ponožek, který ukazuje 
příčinu tohoto celoživotního one-
mocnění – poruchu chromozomu 
ve tvaru písmene X.

Letos jsme poprvé tento den 
oslavili také ve škole. Pedagogo-
vé a žáci přišli do školy s každou 
jinou ponožkou. Společně jsme si 
zatancovali a zacvičili podle bás-
niček, aby ty naše barevné po-
nožky byly pořádně vidět .

PŘIDEJTE SE PŘÍŠTĚ K 
NÁM A 21. 3. SI OBLÉKNĚTE 
KAŽDOU JINOU PONOŽKU.

Městské kolo  
recitační soutěže

V pátek 23. 3. 2018 proběhlo 
městské kolo recitační soutěže v 
SVČ Ostrava-Poruba. Do tohoto 
kola postoupili žáci, kteří se v 
obvodním kole v ZŠ Šenov umís-
tili na 1. a 2. místě.

V Ostravě-Porubě jsme měli 
čtyřčlenné zastoupení v těchto 
kategoriích:

0. kategorie (I. třída) – Anička 
Vítková,

1. kategorie (II. – III. třída) – 
Stelinka Bradáčová,

2. kategorie (IV. – V. třída) – 
Barborka Novotná, Terezka Ha-
ladová.

Ve všech kategoriích byli ve-
lice rovnocenní a vyrovnaní sou-
těžící, porota to opravdu nemě-
la vůbec jednoduché. Jak řekla 
předsedkyně poroty paní Eva 
Dusová, o umístění rozhodovaly 
drobnosti.

Ale i přes velkou konkuren-
ci jsme přivezli jedno umístě-
ní! Stelinka Bradáčová získa-
la 3. místo s básní Prášil od D. 
Charmse. Moc gratulujeme a 
ostatním děvčatům patří také 

velká pochvala, protože vše 
zvládla na jedničku a porotou 
byla velice chválena.

Napříč Evropou
Dlouhou zimu si žáci naší ško-

ly již tradičně zpříjemňují cesto-
váním. Bohužel nemůžeme všem 
sbalit kufry a vyrazit na pozná-
vací dovolenou, ale můžeme tří-
bit fantazii a cestovat alespoň 
prstem po mapě. 

Letos jsme jako cílovou des-
tinaci zvolili Českou republiku. 
Nejen kvůli našim přírodním 
krásám, bohaté historii a své-
bytné kultuře. Je tomu přesně 
100 let, kdy se „Muži 28. října“ 
zasloužili o vznik samostatné re-
publiky. A to chce oslavit...

V období od 21. – 26. 3. jsme 
si dopolední vyučování zpestřo-
vali krátkými prezentacemi o 
České republice. Hned ve stře-
du nám I. třída představila Pra-
hu a II. A Olomoucký kraj. Ve 
čtvrtek jsme se dozvěděli něco 
o Zlínském kraji v podání II. B 
a o přírodních podmínkách pod 
taktovkou Bedřicha Smetany a 
III. třídy. Pátek patřil IV. třídě 
a Moravskoslezskému kraji a 

pokračování na str. 3 Æ
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Zprávičky z naší školičky
Å  pokračování ze str. 2

slavnostním završením se stalo 
pondělí, kdy žáci V. třídy úžasně 
zmapovali a odprezentovali ději-
ny českých zemí.

Nezbývá než počkat na hezké 
počasí a vyrazit objevovat krásy 
naší země na vlastní oči .

Myslivost očima dětí
Tak se jmenuje výtvarná sou-

těž, kterou pořádá Okresní my-
slivecký spolek Ostrava. Této 
výtvarné soutěže se naše škola 
účastní již několik let a většinou 
úspěšně. 

Také letos jsme obrázky do 

soutěže posílali, účastnili se 
předškoláci z MŠ a žáci 2. a 4. 
třídy.

A opět slavíme úspěch! V ka-
tegorii B. 6–10let se na 1. místě 
umístil Jakub Poláček z 2.A tří-
dy. 

Kubovi moc gratulujeme! 

Když se řekne „rodinné stříbro“
První asociace jsou asi stříbrné lžičky. Nebo 

drahý porcelánový servis či šperky. Bývají to i prů-
myslové značky, které se dědí z generace na gene-
raci. Ale také je to talent. V tomto případě talent 
literární. Snad je to dědictví po dědečkovi Stani-
slavu Kolářovi, který je již třicet let dvorním auto-
rem úspěšného václavovického divadelního soubo-
ru Propadlo. Vnučka Sofie Bradáčová, nyní žákyně 
páté třídy Základní školy ve Václavovicích, vydala 
svoji první knihu již v devíti letech. Její Kouzelná 
kniha je opravdu kouzelná a neméně kouzelné jsou 
ilustrace dalšího mimořádného talentu Niny Sibin-
ské. 

Se Sofiinými pohádkami a povídkami se mů-
žeme již několik let pravidelně setkat ve školním 
časopise Václaváček. Ukázka její tvorby se objevila 
v posledním loňském čísle Václavovického infor-
mátora – vánoční příběh Svatá Barbora.

  Sofie se ráda účastní literárních soutěží, kde je 
díky svému talentu velmi úspěšná. V soutěži Evro-
pa ve škole získala v ročníku 2015/2016 ocenění za 
povídku o Karlu IV. a příběhem na téma Když se 
řekne Praha. Naprosto mimořádně úspěšnou byla 
pro Sofii soutěž Bambini litera, jejímž pořadate-
lem je společnost Skanska Reality. V roce 2017 byl 
vyhlášen druhý ročník této literární soutěže pro 
malé spisovatele. Na adresu pořadatele přišlo 438 
příběhů na nejrůznější témata. Sofinčin příběh Po-
hádka o Šípkové Růžence trochu jinak byl vybrán 
do dvacítky nejlepších, které byly vydány knižně 
ve sbírce Druhá knížka pohádek od dětí pro děti. 

•	 Jak se má žákyně páté třídy základní školy 
uprostřed velikonočních svátků? Jaké máš plány 
na zbývající dny volna?

Jsem ráda, že máme velikonoční prázdniny. 
Máme v plánu jet do Jeseníků a chodíme ven na 
procházky. Dokončila jsem příběh pro nové kolo li-
terární soutěže Bambini litera. Také jsem dopsala 
povídku do soutěže Rosteme s knihou. Téma bylo 
dáno – Událost dvacátého století. Napsala jsem 
příběh Boj za svobodu. Je to o holčičce Janě, kte-
rá žila v době vlády komunistů. V závěru příběhu 
končí přetvářka, kterou Jana musela snášet celý 
svůj život.

•	 Zadané téma je pro dnešní děti velmi ná-
ročné, protože dvacáté století nezažily. Odkud jsi 
čerpala informace o historických událostech?

Hodně mi pomohl televizní seriál Vyprávěj a 
něco mi řekla mamka. Historie mě baví, hodně mě 
zajímají události, které se staly ve středověku a 
můj oblíbený panovník je Karel IV.

•	 Čteš už teď historickou literaturu?
V první třídě jsem dostala knížku Karel IV. od 

Veroniky Válkové. Doma mám několik dalších je-
jích knih, třeba o Rudolfu II., o Leonardu da Vinci. 
Moje oblíbenkyně je Marie Terezie. Všechny jsem 
je přečetla. Baví mě vlastivěda, protože v ní probí-
ráme dějiny. Teď čtu knihu o husitech Město hříš-
níků od Vladimíra Přibského.

•	 Ale to je četba pro dospělé.
Mně to ani nepřijde. Baví mě to.

•	 Baví tě i knížky pro děti?
Ano, někdy si přečtu knížku pro mladší děti. 

Když jsem byla menší, měla jsem ráda příběhy 
od spisovatelky Ivany Peroutkové. V roce 2016 mi 
Mladá fronta DNES splnila sen a osobně jsem se 
s Ivanou Peroutkovou setkala v brněnské tiskár-
ně. Bylo to krásné odpoledne. Na podzim loňského 
roku jsme se setkaly znova na její besedě v ostrav-
ském knihkupectví Knihcentrum. 

•	 Pamatuješ si na svoje úplně první literární 
dílko? Kdy vzniklo?

pokračování na str. 4 Æ
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Å  pokračování ze str. 2

Když se řekne „rodinné stříbro“
Když jsem byla ve školce, hodně mě bavila víla 

Zvonilka. Tak jsem se rozhodla, že do sešitu na-
kreslím o Zvonilce svůj vlastní příběh. To jsem 
ještě neuměla psát. Když měl děda narozeniny, 
napadla mě jako dárek pohádka o Karolínce, kte-
rá zachránila své sourozence. Bylo to v době, kdy 
jsem také ještě neuměla psát, tak jsem pohádku 
diktovala rodičům. Mamka nestíhala zapisovat. 

•	 O čem píšeš nejraději?
Většinou jsou to příběhy o holčičkách, které jsou 

zhruba stejně staré jako já.

•	 Jak vznikala Kouzelná kniha?
Původně to byla jenom povídka, kterou jsem 

posílala do soutěže. Potom mamku napadlo, že 
když pořád něco píšu, mohli bychom vydat nějakou 
knížku. Mě napadlo, že z povídky by se dal udělat 
hezký příběh a dopsala jsem další kapitoly.

•	 Kdo měl ten šťastný nápad přizvat Ninu 
Sibinskou jako ilustrátorku knihy?

To byl nápad mamky. Nině jsme dali texty a ta 
podle nich nakreslila obrázky. Pak nám je přinesla 
ukázat. Povedly se jí, jsou nádherné. A moc Nině 
děkuji, že si na moji knížku udělala čas.

•	 Jak hodnotí tvoji literární činnost rodina? 
Kdo ti nejvíc fandí?

Všichni byli z mojí knížky nadšení. Ze sta výtis-
ků nám zbylo jen pár knížek. Nejvíc mě podporují 
mamka a taťka. 

•	 Máš vůbec čas na dětské hračky, hry a ka-
marádky?

S hračkami si už nehraji, ale na kamarádky čas 
mám. Jenomže hry, které hrajeme, mě většinou 
moc nebaví. S mojí nejlepší kamarádkou Terezkou 
vymýšlíme a píšeme příběhy. Už jsme napsaly ně-

kolik povídek. Většinou já píši a Terezka kreslí 
obrázky, protože moc hezky maluje.

•	 Jaké jsou tvoje další záliby?
Kromě psaní hodně čtu, chodím ráda do divadla 

a do kina a ráda nakupuji knížky. Knihkupectví je 
můj jediný oblíbený obchod.

•	 Na čem teď pracuješ?
Spolužačku Anetku napadlo, že bych mohla na-

psat další knihu. Teď píšu příběh o holčičce Emě  
a možná z toho kniha bude. 

•	 Jaké máš plány po skončení páté třídy?
O prázdninách chceme jet do lázní a na konci 

srpna do Alp. Do školy budu chodit do Šenova.

•	 A dlouhodobě?
Ráda bych se stala spisovatelkou. A kdyby mi to 

nevyšlo, tak bych chtěla být herečkou nebo vycho-
vatelkou v družině. 

Není jistě obvyklé, když dvanáctileté dítě čte 
se zaujetím román o konání církevního koncilu  
v roce 1433 v Basileji, kde husitské poselstvo vede 
učená hádání s katolickými preláty o správný vý-
klad Písma svatého. A není ani obvyklé, když ve 
svém věku dosahuje tak výrazných spisovatel-
ských úspěchů. Ale Sofie není malá dospělá. Je 
stejně dětská, jako její kamarádky a spolužačky. 
Jenom má trochu jinou zálibu. Její svět je nesmír-
ně bohatý a plný fantazie, pohádkových bytostí  
a také dětských hrdinů reálného života, jako jsou 
její kamarádi a vrstevníci. A hlavně ovládá umění 
kousky z tohoto světa přenést na papír, abychom 
se i my ostatní mohli na chvilku octnout v kouzel-
ném světě. Díky, milá Sofie! Za rozhovor a za tvé 
sny a představy, kterými dokážeš potěšit druhé. Ať 
tě tvoje spisovatelská vášeň neopustí a splní se tvé 
přání stát se spisovatelkou.     JaFo

Na zdraví připíjíme 
významnému václavovic-
kému rodákovi. Sice ještě 
mladíkovi – slaví teprve 
třicetiny. Ale v divadel-
ní historii je to úctyhodný 
věk. A jak uvádí duchovní 
otec oslavence – autor, re-
žisér a zakladatel divadla 

Propadlo Stanislav Kolář, vzhledem k jepičímu ži-
votu většiny divadel malých forem, kdy se tyto scé-
ny dožívají v průměru pěti let, je letošní jubileum 
Propadla skutečně úctyhodný věk. 

Na začátku třicetileté cesty stálo pět nadšen-
ců s vidinou autorského typu divadla, uvádějícího 
pouze vlastní texty, které mají diváka pobavit a ro-
zesmát. Byl to hodně smělý cíl, už proto, že je, jak 

Připijme na zdraví!
známo, snazší diváka rozplakat, než rozesmát. Ale 
již třicet let mají návštěvníci divadelních předsta-
vení tohoto souboru v očích slzy smíchu.

Nejinak tomu bylo v pátek 23. března v 19.30 
hod. v sále restaurace Čepaník, která je domov-
skou scénou souboru. Představení Bouchněte šam-
paňské (aneb The Best of Propadlo) (mimochodem 
další jubileum – jedná se o dvacátou inscenaci di-
vadla) předvedlo průřez dosavadní tvorbou Pro-
padla. Sedm ukázek připomnělo hry z let 1989 až 
2009. Scénky Honza tenistou z pásma Pojďme na 
tah (sportky), O Čechovi z pásma Co staletí dala, 
Maryčka Magdónova z pásma Dál od pípy, Takový 
pestrý den z pásma Berany, berany, duc aneb My 
všichni padlí na hlavu, V Benátkách ze hry Všech-
ny cesty vedou do Říma, Optimistická rodinka ze 

pokračování na str. 5 Æ
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Připijme na zdraví!
hry Komedie pro tři dioptrie a Pitbul z pásma 
Pitbul a jiné celebrity vyvolávaly v sále výbuchy 
smíchu. 

Páteční premiéru doprovázel panel s přehledem 
novinových článků, fotografií a programů dříve 
uvedených představení. Škoda, že tato prezenta-
ce byla z velké části zakryta odloženými kabáty  
a bundami postupně přicházejících diváků.

Za zmínku stojí tištěný program k představe-
ní. Je v něm podrobně popsaná historie vzniku 
divadla Propadlo, přehled všech pásem a celove-
černích her s datem jejich premiérového uvedení, 
program večera s hereckým obsazením, něžný text 
písně Mateří kašička a výčet všech herců, kteří 
hráli v souboru v letech 1987 až 2016. Herci svým 
projevem dotvářejí texty autora Stanislava Koláře 
a jsou úžasní. Nepochybně i v tomto amatérském 
souboru se diváci těší na své prominenty. Všichni 
herci mají svůj nezaměnitelný osobitý styl a všich-
ni jsou výborní. V současné době v souboru hrají 
Magda Urbancová, Miroslava Telecká, Michaela 
Nogolová, Stanislav Kolář, Jiří Červenka, Kamil 
Michalík, Jan Vaněk a Marek Foniok. I když ne-
stojí přímo na jevišti, jejich role je nezastupitel-

Å  pokračování ze str. 4 ná – technické zázemí zajišťují Eva Červenková  
a Petr Boháč.

V následujících týdnech se Propadlo rozjede 
po okolí s reprízami březnového představení. Pro 
všechny, kteří si nechali ujít premiéru, se nabízí 
šance v blízkém okolí – v pátek 25. května v 19.00 
hod. můžete souboru připít v Kulturním domě  
v Horních Datyních. 

Tak neváhejte a přijďte bouchnout šampaňské!
JaFo

SDH Václavovice informuje

Daruj krev  
s hasiči

V měsíci květnu 2018 
proběhne akce „Daruj krev 
s hasiči“. Obracíme se na 
naše občany s žádostí, aby 
se připojili k této jistě vý-
znamné humanitární akci, 
která je organizována u pří-
ležitosti svátku svatého Flo-
riána.

Touto akcí mohou pod-
pořit náš sbor v průběhu 
celého měsíce května a své 
potvrzení o odběru krve do-
ručit na obecní úřad.

V loňském roce se této 
akce zúčastnili 4 členové 
našeho sboru a letos se už 
přihlásili noví dobrovolníci.

Nikdy není pozdě udělat 
dobrou věc.

Děkujeme za podporu.

Sbor dobrovolných hasičů 
Václavovice



6  Václavovický informátor è. 1 / 2017 6   Václavovický informátor č. 2/2018

Pietní akt
Obecní úřad Václavovice zve občany 

k účasti na uctění památky bojovní-
ků za svobodu v rámci oslav ukončení  
2. světové války. Pietní akt se uskuteč-
ní v pátek 4. května 2018 v 10.00 hod. 
u pomníku padlých na ulici Obecní. 

 OÚ Václavovice

Hospodaření s komunálním odpadem
Vážení občané obce VÁCLAVOVICE,
firma FCC Česká republika, s.r.o., provozovna 

Ostrava jako každý rok ve spolupráci s Obecním 
úřadem pro vás v souladu s požadavkem zákona 
o odpadech č. 185/2001 Sb. a obecně závaznou 
vyhláškou organizuje sběr nebezpečného odpa-
du, velkoobjemového odpadu a výkup papí-
ru formou pojízdné sběrny. Pojízdná sběrna bude 
přistavena na těchto stanovištích v níže uvede-
ném termínu:

v sobotu 5. května 2018
POJÍZDNÁ: 

08.00 – 09.15  1. u prodejny za Olšinou 
09.30 – 11.00  2. točna u Dvora
11.15 – 12.30   3. cementárna (u hangáru)
12.45 – 14.00  4. u restaurace Čepaník
14.15 – 15.00  5. vodojem

V této sběrně můžete bezplatně odevzdat 
nebezpečné odpady

– baterie a akumulátory všeho druhu,
– odpady ropných látek nebo jimi znečištěné 

(oleje, filtry, tuky, mazadla), 
– chemikálie (rozpouštědla, kyseliny, hydroxi-

dy, fotochemikálie),
– detergenty a odmašťovací přípravky, 
– zbytky barev, laků, ředidel, pryskyřic a lepi-

del včetně nádob,
– zářivky, výbojky, teploměry, 
– prošlé léky a zdravotnický materiál,
– průmyslová hnojiva, jedy, zbytky postřiků 

proti škůdcům,
– televizory, elektrotechnický odpad,
– chladničky, mrazáky, atd.
STÁLÉ STANOVIŠTĚ POUZE 5. 5. 2018: 

8.00 – 12.00 hod. u obecního úřadu
Na tomto stanovišti můžete odložit i vel-

koobjemový odpad:
– starý nábytek, koberce, krytiny, matrace,
– umývadla, WC mísy, kamna, pračky, ohříva-

če, bojlery apod. 
– pneumatiky
Dále bude na tomto stanovišti probíhat výkup 

čistého papíru. 
BIOODPAD 
Svoz bioodpadu bude probíhat v letošním roce 

vždy v pondělí v lichém týdnu od 9. 4. 2018 do  
5. 11. 2018 – celkem 16 svozů. Cena zůstává 
stejná. Fakturu se svozovým kalendářem jsme 
rozeslali občanům koncem března. 

FCC Česká republika, s.r.o., ul. Frýdecká 740, 
739 32 pošta Vratimov, tel. č.: 596 732 775–6, 
fax. č.: 596 733 021

Domácí péče v rodinách je posláním 
Je půl desáté ráno, neděle, a ředitelce neziskové organi-

zace Péče srdcem paní Janě Vávrové se rozezvučí mobil. Na 
druhém konci se ozve tichý a smutný hlas paní Aleny, kte-
rá se nejprve omlouvá, že volá o víkendu, ale chce se pro-
stě jen zeptat na informace o fungování osobní asistence.  
A pak se rozvypráví o své mamince, kterou postihla moz-
ková příhoda tak nešťastně, že zůstala zcela inkontinentní 
a upoutána na lůžku. Ráno si má maminku vyzvednout  
v nemocnici a vůbec si neví rady, jak péči při běžné pracov-
ní a rodinné zátěži zvládne. Bylo jí sice nabídnuto umís-
tění maminky v léčebně dlouhodobě nemocných, ale tuhle 
alternativu si nechtěla připustit – hlavně proto, že dokud 
maminka byla zdravá, což je prakticky několik týdnů zpět-
ně, pomáhala ona jí s hlídáním a výchovou dětí. Bez její 
pomoci by si nedokázala paní Alena představit své nedávné 
mateřství. A teď, když potřebuje maminka sama pomoci, 
měla by zůstat v prostředí ústavu mimo své nejbližší? 

Takto začíná většina případů, kterým organizace Péče 
srdcem v obvodech města Ostravy pomáhá. Bez ohledu na 

všední dny, víkendy či svátky jsou zaměstnanci připraveni 
a ochotni být svým klientům v případě potřeby na blízku. 
Klientům pomáhají s osobní hygienou, přesunem na lůžko 
i vozík, oblékáním, úklidem, přípravou jídla, nákupy, do-
provodem k lékaři a dalšími každodenními činnostmi. Záro-
veň se osobní asistent pro klienta může stát parťákem pro 
stolní hry, čtenářem oblíbených knih nebo doprovodem na 
procházkách. Také poradenství je pro klienty a jejich rodi-
ny velmi cenné. Dozví se, jak získat příspěvek na péči, kde 
a jak získat kompenzační a jiné pomůcky a potřebné další 
informace. A takových příběhů mají desítky. 

Je spousta rodin, kde se nemohou ostatní rodinní pří-
slušníci postarat o nemocného příbuzného sami. Ruku na 
srdce, každý člověk, ač je blízký, milující a maximálně za-
interesovaný, potřebuje někdy sám nabrat síly a relaxovat, 
nechce se vzdát svého zaměstnání, nebo sám má nárok 
třeba ulehnout s chřipkou. V těchto případech se obrací na 
osobní asistenty, kteří do rodin docházejí, a jak je obvyklé, 
s rodinou se doslova sžijí. Nebývá výjimkou, že vzniknou 
nová přátelství založená právě na poslání pečovat o nemoc-
ného srdcem, když rodina i osobní asistent mají společný 
cíl, aby se jejich nemocnému příbuznému dařilo možná co 
nejlépe, důstojně a kvalitně v mezích možností. 

Jak dopadl příběh maminky zoufalé paní Aleny? Předně 
si sama v rozhovoru s paní Vávrovou musela ujasnit, jak 
velká péče bude potřeba a co všechno zvládne. Ze zkuše-
ností s ostatními klienty nastínila paní Vávrová paní Aleně 
možnosti, jak se může situace vyvinout. Druhý den ráno 
spolu obě ženy jely vyzvednout maminku do nemocnice. Po 
krátkém rozhovoru s lékařem již byla mladá paní vybave-
na potřebnými poukazy na pomůcky, o které by si určitě 
neřekla, kdyby neměla informace, že je může zdarma na 
poukaz získat. Byl to nakonec přesně ten případ, kdy se 

pokračování na str. 5 Æ
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Místní firma dodává a montuje na klíč:
l  Klimatizace a tepelná čerpadla světových i do-

mácích značek
l  Vypracování návrhu systémů a měření u Vás 

doma zdarma
l  Vyřízení kotlíkové dotace na tepelné čerpadlo 

profesionály
Doprava zdarma

Volejte tel.: 724 029 987
pište na klimaracingteam@seznam.cz

web: www.klimatizaceova.cz

Povinné očkování psů proti vzteklině  
proběhne ve čtvrtek 26. dubna 2018

Obecní úřad:  18.30 – 19.00 hod
Cementárna:  19.00 – 19.30 hod. 
Čepaník:   19.30 – 20.00 hod.

Očkování provede MVDr. Miklík
tel. č. 602 534 678

Cena: 150 Kč (účinnost očkování 2 roky)
Pes musí být opatřen náhubkem.

pečovatelka spřátelila jak s mladou ženou, tak s její nemoc-
nou maminkou. Dobrá nálada, skvělá spolupráce s rodinou, 
zapálení pro věc a neuvěřitelně optimistický přístup pečo-

vatelky spolu dohromady dokázaly, že zdravotní stav ma-
minky se zlepšil natolik, aby si užila opět přítomnost svých 
vnoučat a začala být v základních úkonech kolem sebe so-
běstačná. Takže z původních 8 hodin péče byly nakonec po 
pár měsících díky zlepšení jen 4 hodiny péče 

Závěrem zbývá prakticky už jen odpovědět na otázku, 
která se nabídla hned v úvodu článku, co je to osobní asis-
tence. Je to terénní služba poskytovaná osobám, které mají 
sníženou soběstačnost z důvodu věku, chronického onemoc-
nění nebo zdravotního postižení, jejichž situace vyžaduje 
pomoc jiné fyzické osoby. Služba se poskytuje bez časového 
omezení, v přirozeném sociálním prostředí osob a při čin-
nostech, které osoba potřebuje. 

Pro další informace můžete navštívit webové stránky 
www.pecesrdcem.cz. 

Kontakt: Jana Vávrová, ředitelka, tel. 777 147 587. 
Péče srdcem, z.ú., Mírová 98/18, Ostrava-Vítkovice 

Napsala: Kateřina Tomanová 

Domácí péče v rodinách je posláním 
Å  pokračování ze str. 6

KOVOVÝROBA – ZÁMEČNICTVÍ
PLOTY NA KLÍČ, MŘÍŽE, ZÁBRADLÍ

l KOVOVÝROBA + montáže: 
– ZÁBRADLÍ, SCHODIŠTĚ, MŘÍŽE, apod.

– Branky, brány, sloupy, plotové dílce na míru – různé druhy výplní

l MONTÁŽE PLOTŮ NA KLÍČ
– Pletivové, svařované sítě, panely 3D 
– Betonové ploty, svařované výplně

www.PLOTY-OSTRAVA.CZ – Tel.: 722 550 000

GARÁŽOVÁ VRATA
www.VRATA-OSTRAVA.cz – tel.: 722 550 000

dvoukřídlá, výklopná
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TJ Václavovice informuje
Rekonstrukce správní budovy na hřišti TJ

Jak jste již jistě zaregistro-
vali v minulém čísle Václavo-
vického informátoru, budeme 
rekonstruovat správní budovu 
na hřišti TJ Václavovice. Dě-
kuji tímto obci Václavovice za 
finanční podporu a vstřícnost 
při všech jednáních ohledně 
této akce. Momentálně jsme 
ve stavu konečných vyřizování 
stavebního povolení a výběru 
vhodné firmy, která má dostat 
celou stavbu na starost.

Celá sezóna bude o to kom-
plikovanější, jelikož se celý le-
tošní rok (termín zhotovení je 
do 31. 12. 2018) budeme pohy-
bovat na staveništi. Proto pro-
sím pečlivě sledujte informace 
na plakátech, na našem webu 
(www.fotbalvaclavovice.cz) a v 
informátoru, kde budu podá-
vat zprávy z průběhu rekon-
strukce.

Velice si vážíme našich věr-
ných fanoušků, kterých chodí 

na václavovický tým mnoho, 
a proto jsme pro ně připravili 
malé překvapení.

Nechali jsme navrhnout 
klubové šály a klubový dresík 
do auta. Prodej bude probíhat 
objednávkově – přes www-
-stránky, nebo u vstupného 
před domácím zápasem. 

Cena je stanovena takto: 
šála 320 Kč, dres do auta 125 
Kč.

Nabízím také možnost tím-
to podpořit výše zmiňovanou 
rekonstrukci, a to následují-
cím způsobem:

Po nahlášení zájmu o šálu 
nebo dres bude tento prodán 
za cenu 1000 Kč. Veškerý roz-
díl, mezi cenou kupní a pro-
dejní bude použit na dokončo-
vací a úklidové práce po re-
konstrukci a bude samostatně 
evidován.

Je to jakási forma spon-
zorského daru, kterým nám 
můžete hodně pomoci. Samo-
zřejmě se nebráníme jakékoliv 
jiné formě, kterou byste chtě-
li našemu klubu poskytnout. 
Nejsem zastáncem veřejných 
sbírek, a proto raději volím 
tuto možnost podpory zvelebe-
ní našeho fotbalového areálu. 

Věřím, že rekonstrukce se 
rekonstrukce podaří. Děláme 
ji hlavně kvůli hráčům, kte-
rých je drtivá většina z Vác-
lavovic a také bude prospěšná 
pro vás, naše fanoušky. 

Pokud budete mít zájem o 
bližší informace ohledně jaké-
koliv podpory, prosím, kontak-
tujte mne a vše spolu osobně 
projednáme.

Kontakt: Jan Kuchař – 
předseda TJ Václavovice z.s. 
Tel.: 603 412 003, e-mail:   
kuchar@zahrady-hanyz.cz

Děkuji za podporu a po-
chopení při vzniklých omeze-
ních zaviněných rekonstrukcí 
a přeji hezké a poklidné jarní 
dny.

S pozdravem Jan Kuchař

Fotbalový kemp 2018 – Václavovice
Kemp je určen pro děti přípravky a mladších žáků z Václavovic a blízkého okolí. 
Věk: 8–13 let.
Datum: 23. 7. – 27. 7. 2018
Místo: fotbalové hřiště, školní družina - Václavovice
Čas: 8 – 16 hod.
Cena: 1 500 Kč, nutno zaplatit hotově nebo na účet: 2101085946 / 2010 do 30. 6. 2018
do poznámky uveďte: KEMP2018 – jméno dítěte
Program: fotbalové tréninky, hry, výlet vlakem na hory, koupaliště…
V ceně: pitný režim, obědy, svačina, vstupy na koupaliště, jízdné, drobné odměny…
Co musí mít dítě: tréninkové vybavení (míč, kopačky, chrániče…), kartičku pojišťovny (vy-
bere trenér), vhodné oblečení a obuv (procházka v lese, pohybové hry), batůžek, láhev na 
pití, pokrývku hlavy.
Bližší informace na tel.: 739 471 914, 775 718 095 nebo www.fotbalvaclavovice.cz
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TJ Václavovice informuje
Výsledky zimní přípravy mužů

Václavovice – Hukvaldy (1.B) 0:4 (0:2)
Václavovice – SK Šenov „B“ (MěS Ostrava) 9:0 (4:0)
Václavovice – Otice (OP Opava) 3:3 (3:0)

Václavovice – Ostravice (1.B) 3:2
Václavovice – Nošovice (OP) 3:1 (0:0)
Václavovice – Ostrava Jih (1.B) 2:1 (0:1)

Změny v kádru mužů během zimní přestávky
Ondřej Habernal – ukončeno hostování ze SK Šenov (KP)

Dominok Jankovič – hostování změněno na přestup ze SK Šenov (KP)
Michal Sliva – hostování změněno na přestup z TJ Petřvald (OP) 
Karel Biela – hostování změněno na přestup z TJ Petřvald (OP)

Josef Tomis – ukončeno hostování TJ Petřvald (OP) 
Jan Pjenčík – ukončeno hostování TJ Petřvald (OP)

Filip Holečko – návrat po delší pauze
Roman Ludvík – návrat po půlroční pauze

Antonín Novotný – ukončil kariéru
Marek Krumnikl – půlroční stáž v zahraničí

Restaurace Čepaník 
Vás srdečně zve na 

Tvarůžkové 
hody 
v sobotu 

28. 4. 2018 
od 12.00 do 20.00 

hodin. 
Těšíme se na Vás 

Kolektiv restaurace Čepaník – 
www.cepanik.cz.

Obecní úřad 
oznamuje:

Ve dnech 
30. 4. a 7. 5. 2018 

bude obecní úřad 
uzavřen. 
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Jarní výstava v mrazivém objetí
Ještě v pondělí 5. března, tedy dva dny před 

zahájením výstavy, ukazoval teploměr v noci mi-
nus 8 oC. Veškeré přípravy akce letos probíhaly  
v třeskutých mrazech a vrstva dlouhodobě ležícího 
sněhu bránila myšlenkám na jaro, ačkoliv jsme ko-
nečně vkročili do prvního měsíce toužebně očeká-
vaného ročního období.

 Středa 7. března už ale jarem zavoněla. Chvíle-
mi svítilo i sluníčko a rychle rozpouštělo sníh a led 
minulých týdnů. A za dveřmi restaurace U koupa-
liště, kde výstavy tradičně probíhají, už vládlo jaro 
a velikonoční svátky v plné míře. Sluníčka, ku-
řátka, beránci, ptáčci, kraslice, pomlázky v zápla-
vě zeleně a pestrých barev zaplnily celý sál. Jako 
vždy je výstava přehlídkou šikovných rukou žen  
a mužů místních i z blízkého okolí a jako vždy 
bylo opravdu co obdivovat: Nápaditou keramiku 
s úplně novými vzory, nádherně zdobené krasli-
ce, pletené a šité zboží, ručně zhotovené šperky, 
jarní a velikonoční dekorace, pomlázky, kaktusy v 
netradičních květináčcích. Nejen k jídlu, ale hlav-
ně k obdivování byly perníčky a perníkové úžasně 
zdobené kraslice. Kromě tradičních vystavovatelů 
nabídli své vlastnoručně zhotovené výrobky noví 
prodejci – pan Roman Mikolajek plete z papíru 
košíky s aktuálními figurkami. Před Velikonoce-
mi vedou zajíčci a kuřátka. Paní Alena Melišová 
nabídla své vyhlášené marmelády. V mezinárodní 
soutěži World´s Original Marmalade Awards 2017  
v Londýně získala mezi několika tisíci hodnoce-
ných vzorků za své čtyři přihlášené marmelády 
druhé místo za kombinaci pomeranč + dýně, třetí 
místo za pomeranč + šípek, další třetí místo za 

pomeranč + červené víno a čtvrté místo s pochva-
lou poroty za citrónovou. Návštěvníci výstavy měli 
možnost ochutnat a zakoupit mnoho dalších kom-
binací.

Čtvrteční odpoledne patřilo dětem. Zájemci si  
v dílničce „Velikonoční tvoření“ vybarvovali vajíčka 
a vyráběli hezké velikonoční dekorace. 

S páteční sedmnáctou hodinou se zavřely dveře 
výstavy a otevřou se až za dlouhých devět mě-
síců. Doufejme, že své mnohaleté úsilí a energii 
nevzdá hlavní a vlastně jediná organizátorka paní 
Eva Schmidtová. Patří jí velký dík. Děkujeme také 
panu Cieleckému za poskytnuté zázemí a samo-
zřejmě vystavovatelům, kteří jsou většinou sami 
výrobci, a už teď se těšíme na prosincové setkání 
s jejich uměním. Ale do té doby přejdou tři roční 
období. Ať jsou plná slunce a pohody!   JaFo

Václavovice inspirující
Pozorní čtenáři webových stránek obce možná zaregistrovali příjemnou změnu v záložce  Život v obci 

– Fotogalerie. Kromě fotodokumentace proběhlých akcí jsou zde uveřejněny přírodní scenérie Václavovic 
v prvních měsících nového roku. Autorem poetických záběrů je Vladimír Lipina. Václavovice jsou inspirací 
nejen pro něj, ale i pro malíře Jaromíra Drozda. Tentokrát nevzal do ruky paletu a štětec, ale pero:

Václavovice
Z jednoho kopce na druhý
pohlédneš přes dolinu
šedivá cesta jako had
kroutí se přes dědinu.
Dělí tu obec jako střednice
jednou jdeš nahoru pak zase dolů
až přijdeš do středu vesnice
tam úřad najdeš a novou školu.
Stodolní v obci je ulice
a celá řada jiných uliček.

Na kopec jedeš po Garnolu
hodně má obec části názvisek.
V Důlku přijdeš k Lipinům
a na Sovinci k Balonovi
při potoku ke Slívům
u hřbitova zas k Jasiokovi.
V Milíři je Tichá ulice
Kulův důl zmizel dnes,
Kostelní nazývá se.
Novým kostelem pyšní se vesnice
a pohřbíváme na Žilovém.

Dnes ve vsi nových jmen přibývá
políčka mizí na Kopťově
jiný ráz dědina nabývá
dřevěnky bourají, stavějí nové
Je celá nová k nepoznání
změnila ráz ta naše vesnice,
když nevěříte mi
tak jste k nám zvaní,
poznejte sami Václavovice.

Jaromír Drozd




